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Omzetting Europese richtlijnen  -  Inbreukdossiers

Uit het verslag van de Vlaamse Regering van 13 februari 2015 blijkt dat het aantal 
lopende inbreukdossiers aangaande de laattijdige of foutieve omzetting van Europese 
richtlijnen tussen februari 2014 en februari 2015 daalde van 15 naar 9 lopende 
procedures. Een behoorlijk resultaat, maar ik ben benieuwd naar de afwikkeling van de 
afgesloten procedures. 

1. Op welke manier werden de inbreukdossiers die werden afgesloten tussen februari 
2014 en februari 2015, opgelost? Welke gevolgen hadden eventuele veroordelingen 
die voortvloeiden uit kwestieuze inbreuken?

2. Op welke manier verklaart de minister-president de daling van het aantal lopende 
procedures? Is dit louter een gevolg van juridische fasering, of is er sprake van 
gericht beleid ter zake? 



GEERT BOURGEOIS
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDS BELEID EN 
ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD 
op vraag nr. 240 van 18 maart 2015
van MARC HENDRICKX  

1. De dossiers werden afgesloten en uit de lijst Vlaamse inbreuken geschrapt omdat de 
Europese Commissie had vastgesteld dat Vlaanderen/België ondertussen 
remediërende maatregelen had genomen of dat de argumenten van de Commissie 
waren weerlegd. In bepaalde gevallen bleek bij een veroordeling dat Vlaanderen niet 
langer betrokken was.

Eén van die inbreukdossiers is de bekende zaak C533/11 over verwerking van 
stedelijk afvalwater. Vlaanderen was betrokken in een veroordeling, waarin de 
federale overheid een boete en dwangsommen had opgelopen. Om dwangsommen te 
vermijden heeft de federale overheid de boete zelf betaald, maar vraagt dat de drie 
gewesten onderling uitmaken hoe de boete verdeeld moet worden. De Vlaamse 
regering wil niet bijdragen omdat Vlaanderen in orde was met de regelgeving. In een 
tweede zaak over de verwerking van stedelijk afvalwater bleek opnieuw dat 
Vlaanderen niet betrokken was door het arrest. 

Op dit ogenblik is Vlaanderen betrokken in een zaak, waarin een eerste veroordeling al 
is gevallen. Er werden geen boetes of dwangsommen opgelegd. Het is de zaak 
C-421/12 over de toepassing van richtlijn 2005/29 over oneerlijke handelspraktijken 
van ondernemingen ten aanzien van consumenten op de interne markt. Dit is een 
dossier dat gedeeltelijk onder Vlaamse bevoegdheid is gekomen na de zesde 
staatshervorming. Vlaanderen is momenteel bezig met de voorbereiding van een 
remediërend decreet en besluit.

2. Het aantal inbreukdossiers zit in dalende lijn voor Vlaanderen. Dit heeft deels te 
maken met het feit dat er een wissel van wacht heeft plaats gevonden tussen de 
Commissie Barroso II en de Commissie Juncker. De Europese Commissie heeft 
gebruik gemaakt van het interregnum om zaken te klasseren. Nu de Commissie 
Juncker definitief is geïnstalleerd, valt het niet uit te sluiten dat er nieuwe 
inbreukdossiers worden geopend. 

De problematiek staat voor de Vlaamse regering echter hoog op de agenda en ik 
neem initiatief om de opvolging van de omzettingen te optimaliseren, en laattijdige 
omzettingen te vermijden. Sinds oktober 2014 bespreek ik iedere maand de 
inbreukdossiers met mijn collega’s. Op die manier wil ik de alle regeringsleden 
aanzetten om werk te maken van oplossingen.  

Zoals u weet, bereid ik ook een regeringsbeslissing voor over de versterking van de 
EU-reflex in Vlaanderen. Die zal ook betrekking hebben op tijdige en correcte 
omzetting van Europese regelgeving en het vermijden van inbreukprocedures. Een 
evaluatie van het beleid van deze Vlaamse regering op dit punt zal dus pas kunnen 
nadat de uitvoering van deze beslissing op kruissnelheid is. 


